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Forslag til forespørgselsdebat vedrørende undersøgelse af mulighederne for 

omkostningsreduktion indenfor den offentlige boligadministration. 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Partii Naleraq) 

 

Demokraterne vil se positivt på alle realistiske forslag til, hvordan vi kan reducere de offentlige 

omkostninger. Det gælder naturligvis også inden for boligadministrationen. 

 

Gennem mange år har vi opbygget en offentlig sektor, der er alt for stor og omkostningstung, og 

det er på tide, at vi for alvor tager fat på at løse dette problem. I det her tilfælde drejer det sig om 

boligadministration, og her vil det være relevant at kigge på om man kunne udlicitere eller 

privatisere nogle af de opgaver, der i dag bliver varetaget af INI A/S. 

 

Herudover vil det være relevant at tage et grundigt kig på forretningsgange og procedurer i INI 

A/S, og herigennem finde ud af, hvordan man kan effektivisere de forskellige processer.  

 

Til gengæld vil det være en fejl at sætte huslejen ned til et kunstigt lavt niveau. Den fejl er 

allerede begået mange gange og har resulteret i en boligmasse, der er nedslidt og som skriger på 

vedligeholdelse. Huslejen skal derfor være på et niveau, der afspejler de omkostninger, der er 

forbundet med at bebo en bolig herunder at sikre en løbende vedligeholdelse.  

 

Det var Demokraternes input til denne debat. 


